
Hier is een uitgebreidere samenvatting, met dank aan ChatGPT, van God Has a Wonderful Plan for 

Your Life van Ray Comfort: 

 

Hoofdboodschap: 

Ray Comfort stelt dat het populaire evangelie — dat God een “prachtig plan” voor je leven heeft — 

niet alleen misleidend is, maar ook gevaarlijk. Het trekt mensen op basis van valse verwachtingen, 

wat leidt tot massale valse bekeringen en geestelijke leegte binnen de kerk. 

 

   Valse bekeringen en een oppervlakkig evangelie 

Comfort wijst op onderzoek waaruit blijkt dat: 

• 80-90% van de mensen die “een beslissing voor Christus” nemen, uiteindelijk weer afvallen. 

• Een groot deel van de christelijke jongeren verlaat rond hun 18e de kerk en komt niet terug. 

• Veel kerkgangers leven zonder zichtbaar geloof, vasthoudend aan zonde, ongeloof of werelds 

denken. 

Hij concludeert dat veel mensen wel een religieuze ervaring hebben, maar nooit echt tot bekering zijn 

gekomen. 

 

   De verkeerde boodschap: een beter leven 

Volgens Comfort is het onbijbels om mensen Jezus aan te bieden als de oplossing voor hun 

problemen, of als garantie voor geluk, vrede of succes. 

• De Bijbel leert juist dat het christelijk leven gepaard gaat met lijden, vervolging en moeite. 

• De eerste christenen — inclusief apostelen als Paulus en Petrus — ondergingen martelingen, 

armoede en de dood vanwege hun geloof. 

• Jezus Zelf beloofde geen gemakkelijke weg, maar zei: “Neem je kruis op en volg Mij.” 

Comfort benadrukt dat het evangelie niet over “een beter leven” gaat, maar over redding van Gods 

toorn. 

 

   Het ware evangelie: zonde, oordeel en genade 

De kern van het evangelie is: 

• De mens is schuldig tegenover een heilig God. 

• Zonde verdient rechtvaardige straf: Gods oordeel. 

• Jezus Christus stierf als plaatsvervanger om de straf voor onze zonden te dragen. 

• Alleen door bekering (oprechte omkeer) en geloof in Hem ontvangen we vergeving en eeuwig 

leven. 



Comfort roept op om terug te keren naar het bijbelse evangelie, waarin de wet van God mensen hun 

zonde laat inzien en hun nood aan genade zichtbaar maakt. 

 

   Het probleem van oppervlakkige evangelisatie 

Door het “prachtig plan”-evangelie: 

• Worden mensen misleid om Jezus aan te nemen voor de verkeerde redenen. 

• Lopen velen later teleurgesteld weg als het leven toch moeilijk blijkt. 

• Blijven anderen binnen de kerk, maar zonder wedergeboorte — ze brengen hun zonden mee 

en veroorzaken verdeeldheid of schandalen. 

 

   De echte motivatie om Jezus te volgen 

De Bijbel motiveert mensen niet met beloften van geluk, maar met: 

• Bewustwording van zonde 

• Angst voor Gods oordeel 

• De realiteit van de hel 

• De onbeschrijfelijke liefde van God, bewezen aan het kruis 

 

Samenvatting in één zin: 

Ray Comfort roept christenen op om te stoppen met het aanbieden van Jezus als probleemoplosser 

en te verkondigen dat Hij de enige Redder is van Gods toorn — het ware evangelie dat leidt tot echte 

bekering en levensverandering. 

 

Hieronder volgt een uitgebreidere samenvatting per hoofdstuk.  



 

Hoofdstuk 1: Fenomenale Groei 

Ray Comfort begint dit hoofdstuk met het beschrijven van de indrukwekkende groei van de kerk 

wereldwijd: megakerken, massale opwekkingen en miljoenen "beslissingen voor Christus" in 

evangelisatiecampagnes. Maar ondanks deze cijfers wijst hij op een verontrustende realiteit: 

• Veel mensen die zich christen noemen, leven alsof ze geen geloof hebben. 

Bijvoorbeeld: 

o 45% van de “wedergeboren” christenen vindt gokken moreel acceptabel. 

o 33% vindt abortus acceptabel. 

o 53% van christelijke mannen (Promise Keepers) kijkt wekelijks naar pornografie. 

o 30% van de voorgangers heeft recent pornografie bekeken. 

• Velen geloven verkeerde dingen over de Bijbel en Jezus: 

o 41% gelooft dat de Bijbel, de Koran en het Boek van Mormon hetzelfde leren. 

o 33% gelooft dat Jezus zondigde. 

o 46% gelooft niet in absolute morele waarheid. 

Comfort concludeert dat veel "christenen" vreemden zijn voor ware wedergeboorte. 

 

Jongeren en het verlaten van de kerk 

• Een meerderheid van christelijke jongeren gelooft dat alle religies hetzelfde zijn. 

• Ze leven vaak op dezelfde manier als ongelovigen (bedrog, geweld, seksuele zonden). 

• 88% van de jongeren die opgroeien in evangelische gezinnen, verlaten uiteindelijk de kerk. 

 

Valse bekeringen als oorzaak 

Comfort gelooft dat deze situatie ontstaat omdat velen een verkeerde evangelieboodschap hebben 

gehoord. Ze zijn een "beslissing" voor Jezus gaan maken zonder echte bekering, waardoor ze nooit 

werkelijk veranderd zijn. 

Hij citeert bekende christelijke leiders als Tozer, D. James Kennedy en Thom Rainer, die allemaal 

waarschuwen dat grote delen van de kerk bestaan uit mensen die nooit echt tot geloof zijn gekomen. 

 

De sleutel: Jezus’ gelijkenissen over ware en valse bekeringen 

Comfort wijst op Jezus’ gelijkenis van de zaaier (Markus 4): 

• De boodschap van het evangelie valt op verschillende “bodems” — sommige mensen vallen 

meteen af, anderen lijken even te geloven maar verdwijnen bij vervolging of verleiding. 

• Slechts de goede aarde brengt blijvende vrucht voort. 



Andere gelijkenissen die dit bevestigen: 

• Het onkruid tussen het graan (Mattheüs 13) 

• De goede en slechte vissen in het net 

• De wijze en dwaze maagden 

• De schapen en de bokken 

 

Schokkende feiten over evangelisatie 

Comfort haalt statistieken aan waaruit blijkt dat: 

• 80–90% van de mensen die bij evangelisatiecampagnes een beslissing voor Christus namen, 

later weer afhaakten. 

• In één voorbeeld: van bijna 300.000 “beslissingen” bleven er slechts 14.000 actief in de kerk. 

 

Conclusie van hoofdstuk 1: 

Comfort waarschuwt dat de kerk zichzelf voor de gek houdt als ze denkt dat alle “beslissingen voor 

Christus” echte bekeringen zijn. Hij roept de lezer op om dit probleem niet te negeren, omdat het de 

eeuwige bestemming van miljoenen mensen betreft. 

 

  



Hier is de uitgebreide samenvatting van hoofdstuk 2 — "The Way Out of Problems?" (De Weg uit de 

Problemen?): 

 

Hoofdstuk 2: De Weg uit de Problemen? 

Ray Comfort begint met het stellen van een confronterende vraag: 

   Is het bijbelse evangelie bedoeld als oplossing voor problemen? 

Hij stelt dat veel hedendaagse predikers het evangelie brengen alsof Jezus er is om je leven beter te 

maken — om je problemen op te lossen, je gelukkig te maken en je verdriet weg te nemen. 

 

Het parachute-voorbeeld 

Comfort vergelijkt dit met een parachute: 

• Stel je voor dat een parachutefabriek de vouwinstructies verandert zodat het sneller gaat, 

maar 90% van de parachutes werkt daarna niet meer. 

• Iemand die dat accepteert omdat "bij sommigen werkt het wel," is onverantwoordelijk. 

Zo is het volgens Comfort ook met het evangelie: 

• De methode die mensen lokt met “een beter leven” heeft desastreuze gevolgen omdat het 

mensen niet werkelijk tot bekering brengt. 

 

Het populaire "prachtig plan"-evangelie 

Een typisch voorbeeld van deze boodschap is een evangelisatiefolder die zegt: 

“Iedereen zoekt een weg uit zijn problemen… Als je je leven echt beter wilt maken, probeer dan Gods 

weg.” 

Comfort zegt: deze boodschap lijkt mooi, maar is misleidend. 

• Het is niet waar dat Jezus alle problemen oplost. 

• In de Bijbel zien we dat ware christenen vaak juist meer problemen krijgen: vervolging, 

verlies, lijden. 

 

De harde realiteit van het christelijk leven 

Comfort noemt voorbeelden van christenen die ernstige tragedies meemaakten: 

• Ouders die hun kind verloren in een ongeluk. 

• Een voorganger die werd neergestoken. 

• Een zendeling die werd getroffen door bliksem. 

Dit zijn geen uitzonderingen — het hoort bij het volgen van Jezus. 



 

De martelaars van de vroege kerk 

Comfort haalt de geschiedenis aan van apostelen en vroege christenen die: 

• Werden gekruisigd, verbrand, onthoofd of vermoord. 

• Zoals in Hebreeën 11 staat: zij werden gefolterd, gedood, zwierven als vluchtelingen. 

Dus: als je zegt dat Jezus je een “prachtig” leven geeft, moet je eigenlijk ook zeggen dat vervolging, 

martelaarschap en lijden daarbij horen. 

 

Waarom dan zeggen dat het christelijk leven “prachtig” is? 

Sommigen zeggen dat God alle dingen doet medewerken ten goede (Romeinen 8:28). 

• Comfort erkent dat dit waar is, maar dat betekent niet dat het leven makkelijk wordt. 

• God kan zelfs het ergste kwaad gebruiken voor Zijn doel, maar dat maakt het lijden niet 

minder zwaar. 

 

Het gevaar van valse verwachtingen 

Mensen die tot Jezus komen vanwege het “prachtigle leven” kunnen: 

• Gedesillusioneerd raken als problemen blijven. 

• Wegvallen bij vervolging of tegenslag. 

• De kerk volhouden uit gewoonte, maar zonder ware bekering. 

 

Jezus’ eigen boodschap 

Comfort benadrukt dat Jezus nooit beloofde dat het leven makkelijker zou worden: 

“Ze zullen jullie haten, vervolgen, en sommigen zullen jullie doden.” (vrij vertaald) 

“Wie Mij wil volgen, moet zijn kruis opnemen en zichzelf verloochenen.” 

Jezus riep mensen op om de kosten te berekenen — niet om een gelukkig leven te verwachten. 

 

Het evangelie is universeel — geen Amerikaanse luxe 

Comfort stelt: het “prachtigle plan”-evangelie lijkt gemaakt voor rijke, westerse landen. 

• Maar hoe werkt deze boodschap in landen waar christenen vervolgd, gemarteld of vermoord 

worden? 

• De vervolging van christenen is wereldwijd aan de orde van de dag, ook in landen als 

Indonesië en Turkije. 

 



Stel je dit voor: evangeliseren op 10 september 2001 

Comfort vraagt: 

• Wat zou je zeggen tegen de mensen in het World Trade Center één dag voor 9/11? 

• Zou je hen vertellen dat God een geweldig plan heeft voor hun leven? 

• Wetend dat velen binnen 24 uur op gruwelijke wijze zouden sterven? 

Hij zegt: Het evangelie gaat niet over je leven hier, maar over je eeuwige bestemming. 

 

Conclusie van hoofdstuk 2: 

• Het evangelie is geen oplossing voor je aardse problemen. 

• Het gaat over redding van Gods toorn en eeuwige verlossing. 

• De moderne boodschap die Jezus aanbiedt als “probleemoplosser” is onbijbels, onoprecht en 

misleidend. 

• Evangelisatie moet gericht zijn op eeuwige waarheden, niet op tijdelijke gelukzoekerij. 

 

  



Hier is de uitgebreide samenvatting van hoofdstuk 3 — "The Happiness Dilemma" (Het 

Geluksdilemma): 

 

Hoofdstuk 3: Het Geluksdilemma 

In dit hoofdstuk bespreekt Ray Comfort het misverstand dat het evangelie bedoeld zou zijn om 

mensen gelukkig te maken. 

 

   Het probleem met het “Jezus maakt je gelukkig”-evangelie 

Comfort stelt dat veel predikers het evangelie brengen als een middel tot geluk. Ze zeggen 

bijvoorbeeld: 

“Jezus vult het gat in je hart.” 

“Hij lost je problemen op en geeft je ware blijdschap.” 

Dit leidt ertoe dat mensen tot Jezus komen om hun problemen te laten verdwijnen of om geluk te 

vinden, maar zonder bekering van zonde. 

Gevolgen: 

• Mensen komen tot geloof om verkeerde redenen. 

• Ze blijven leven in zonde, want hun hart is niet veranderd. 

• Ze brengen hun zonden en problemen de kerk in, waardoor: 

o Voorgangers uitgeput raken door eindeloos pastoraat. 

o Gemeenteleden valse hoop krijgen. 

o De wereld de kerk ziet als hypocriet. 

 

   Het evangelie is niet alleen voor de “gebroken mensen” 

Comfort benadrukt dat het evangelie niet alleen bedoeld is voor mensen die “een probleem” hebben 

of diep ongelukkig zijn. 

Zelf was hij vóór zijn bekering een gelukkig, succesvol jongeman: 

• Een mooi huis, een vrouw, geld, vrijheid — kortom, “een geweldig leven.” 

Toch had hij Jezus nodig omdat hij een zondaar was, niet omdat hij ongelukkig was. 

Het evangelie is niet het antwoord op ongeluk, maar het antwoord op de toorn van God over zonde. 

 

   Misvatting over de boodschap van Jezus in Lucas 4 

Sommige christenen citeren Jezus in Lucas 4 waar Hij zegt: 

“Hij heeft Mij gezonden om het evangelie te prediken aan de armen, gebrokenharten te genezen, 

gevangenen vrijlating te verkondigen…” 



Comfort legt uit: 

• Jezus sprak hier over geestelijk arme mensen — degenen die hun zonde inzien. 

• “Gebroken van hart” betekent: verbroken over je zonde, niet verdrietig vanwege 

levensomstandigheden. 

• De “gevangenen” zijn zij die gevangen zitten in zonde en satan. 

Kortom: Jezus kwam niet als psycholoog voor gebroken mensen, maar als Redder voor zondaars. 

 

   Het misleidende beeld van religie als bron van geluk 

Comfort wijst erop dat het idee dat Jezus je gelukkig maakt, helemaal niet uniek is: 

• Jehovah’s Getuigen beloven ook “ware vreugde.” 

• Boeddhisten zeggen dat hun leer de weg naar geluk is. 

• Hindoes zeggen dat de herinnering aan God geluk geeft. 

• Moslims spreken over “vrede en vreugde” door onderwerping aan Allah. 

Zelfs seculiere mensen zoeken geluk in zelfhulpboeken of mindfulness. 

Uit een Amerikaanse enquête blijkt zelfs dat 52% van de Amerikanen zichzelf als “zeer gelukkig” 

beschouwt — zonder Jezus! 

 

   Het gevaar van de “Jezus is beter dan bier”-mentaliteit 

Sommige predikers proberen Jezus te vergelijken met de tijdelijke geneugten van de wereld, zoals 

bier, seks, of geld, om mensen over te halen. 

Comfort noemt dit respectloos en dwaas, want: 

• Jezus is geen middel tot tijdelijk geluk. 

• Het evangelie draait om gerechtigheid, niet om plezier. 

 

   Wat bedoelde Jezus met “het overvloedige leven” (Johannes 10:10)? 

Jezus zei: 

“Ik ben gekomen opdat zij leven hebben en overvloed.” 

Comfort legt uit: 

• Paulus had zeker een overvloedig leven… vol met vervolgingen, honger, schipbreuken, 

geseling en gevangenschap. 

• Het “overvloedige leven” betekent niet makkelijk of zonder pijn, maar een leven in 

gemeenschap met God, zelfs te midden van lijden. 

 



   Waarin vond Paulus zijn zekerheid van Gods liefde? 

Niet in voorspoed of geluk. 

• Paulus vond zijn zekerheid in het kruis: 

“Hij heeft mij liefgehad en Zichzelf voor mij overgegeven.” (Galaten 2:20) 

Daarom: 

• Als je naar omstandigheden kijkt, kun je gaan twijfelen aan Gods liefde. 

• Als je naar het kruis kijkt, weet je dat Gods liefde vaststaat, ongeacht je lijden. 

 

   De wrange vrucht van een “geluksevangelie” 

Comfort citeert een voormalig christen die Jezus had aangenomen voor geluk… maar later afviel 

omdat hij geen vervulling vond. 

Zijn boodschap: 

“Ik ben geen christen meer en ik ben gelukkig.” 

Comfort noemt dit tragisch — deze man heeft nooit begrepen dat het evangelie niet gaat over 

gelukkig worden, maar over redding van Gods oordeel. 

 

Conclusie van hoofdstuk 3: 

• Het evangelie is niet dat Jezus je gelukkig maakt. 

• Mensen moeten tot Jezus komen omdat ze zondaren zijn, niet omdat ze ongelukkig zijn. 

• Wie zijn geloof bouwt op geluk, zal vallen als moeilijkheden komen. 

• Het enige veilige fundament is het kruis van Christus. 

 

  



Hier is de uitgebreide samenvatting van hoofdstuk 4 — "The Lost Key" (De Verloren Sleutel): 

 

Hoofdstuk 4: De Verloren Sleutel 

In dit hoofdstuk legt Ray Comfort uit waarom zoveel evangelisatie mislukt en waarom zovelen valse 

bekeringen meemaken. Volgens hem heeft de moderne kerk een cruciaal bijbels principe — de 

"sleutel" — verloren: het gebruik van Gods wet bij evangelisatie. 

 

   Zijn eigen ervaring met valse bekeringen 

Comfort vertelt hoe hij als jonge christen enthousiast zijn vrienden vertelde dat Jezus beter was dan 

surfen. 

• Zijn vrienden baden het zondaarsgebed, niet omdat ze overtuigd waren van zonde, maar uit 

nieuwsgierigheid. 

• Ze bleven echter leven zoals voorheen en vielen snel weer af. 

Dat bracht hem tot de vraag: 

Waarom blijven mensen niet als ze “tot Jezus komen”? 

 

   De echte oorzaak: een fout uitgangspunt 

Comfort ontdekte dat het probleem lag in het moderne evangelisatieconcept: 

• Mensen werden verteld dat Jezus hun leven beter zou maken. 

• Ze kregen nooit te horen waarom ze Jezus echt nodig hadden. 

• Niemand confronteerde hen met hun overtreding van Gods wet en hun nood aan redding. 

Zonder overtuiging van zonde komt er geen echte bekering — en dus ook geen ware bekering tot 

Jezus. 

 

   De functie van de wet van God 

Comfort benadrukt het bijbelse doel van Gods wet (de Tien Geboden): 

• De wet openbaart zonde. 

• Het maakt duidelijk hoe heilig God is en hoe schuldig wij zijn. 

• Het werkt als een spiegel: het toont je je ware toestand. 

Romeinen 3:20: 

“Door de wet komt kennis van zonde.” 

Galaten 3:24: 



“De wet is onze tuchtmeester geworden tot Christus, opdat wij uit het geloof gerechtvaardigd zouden 

worden.” 

 

   Jezus Zelf gebruikte de wet bij evangelisatie 

Comfort wijst erop dat Jezus dit principe toepaste: 

• Toen de rijke jongeling Hem vroeg hoe hij het eeuwige leven kon krijgen, zei Jezus niet: 

“Ik heb een geweldig plan voor je leven.” 

Maar Hij wees hem op de geboden! 

Jezus confronteerde hem met zijn liefde voor rijkdom en zijn overtreding van het eerste gebod (geen 

andere goden hebben). 

 

   Waarom werkt de wet? 

Comfort vergelijkt het met een parachute: 

• Als je iemand in een vliegtuig vertelt dat je hem een parachute geeft omdat het de vlucht 

comfortabeler maakt, zal hij het al snel uitdoen als het tegenvalt. 

• Maar als je hem vertelt dat het vliegtuig straks zal neerstorten, dan zal hij de parachute stevig 

vasthouden — niet om comfortabel te zitten, maar om zijn leven te redden. 

Zo is het met het evangelie: 

• De wet maakt duidelijk waarom we Jezus nodig hebben. 

• Niet om ons leven beter te maken, maar om ons te redden van Gods oordeel. 

 

   De echte sleutel tot ware bekering 

Comfort stelt dat we pas echt het evangelie begrijpen als we het benaderen vanuit: 

• Gods heiligheid 

• De ernst van zonde 

• De realiteit van het oordeel 

• De noodzaak van vergeving door het bloed van Christus 

Pas dan zullen mensen echt tot bekering komen — niet uit nieuwsgierigheid, niet voor voordelen, 

maar omdat ze zien hoe groot hun nood is. 

 

Conclusie van hoofdstuk 4: 

• Het evangelie is geen uitnodiging om Jezus als vriend aan te nemen, maar een oproep tot 

bekering voor een heilig God. 



• De wet is de verloren sleutel die mensen overtuigt van zonde. 

• Zonder die overtuiging zullen bekeringen oppervlakkig blijven en mensen uiteindelijk 

afhaken. 

• De ware weg naar Christus begint met het inzicht dat je Zijn vergeving nodig hebt. 

 

  



Hier is de uitgebreide samenvatting van hoofdstuk 5 — "Making Grace Amazing" (Genade Echt 

Wonderbaar Maken): 

 

Hoofdstuk 5: Genade Echt Wonderbaar Maken 

Ray Comfort bouwt in dit hoofdstuk verder op het thema van de voorgaande hoofdstukken: 

   Je kunt Gods genade pas echt begrijpen en waarderen als je eerst je zonde en schuld voor God 

inziet. 

 

   Genade wordt pas “wonderbaar” tegen de achtergrond van zonde 

Comfort wijst erop dat de bekende hymne “Amazing Grace” (Wonderbare Genade) niet zegt: 

“A pleasant grace that made my life better.” 

Maar: 

“Amazing grace! How sweet the sound, that saved a wretch like me.” 

Een “wretch” betekent letterlijk een ellendig, verdorven mens. 

• Zolang mensen zichzelf als “best wel goed” zien, zullen ze Gods genade niet als wonderbaar 

ervaren. 

• Pas als je beseft dat je verdoemd bent vanwege je zonde, zie je hoe groots en bevrijdend 

Gods genade is. 

 

   De fout van het moderne evangelie 

Comfort stelt dat het moderne evangelie de ernst van zonde verdoezelt door: 

• Zonde te beschrijven als “fouten” of “zwakheden” 

• Niet te spreken over Gods toorn en oordeel 

• Jezus aan te bieden als een soort “zelfhulpcoach” 

Hierdoor: 

• Ontstaat oppervlakkige berouwloosheid 

• Vinden mensen Jezus wel aardig, maar zijn ze niet werkelijk gebroken over hun zonden 

 

   Wat leert de Bijbel over genade? 

Comfort verwijst naar Romeinen 5:20: 

“Waar de zonde is toegenomen, is de genade nog meer overvloedig geworden.” 

En Romeinen 7:7: 

“Ik kende de zonde niet dan door de wet.” 



Pas als we via de wet onze overtredingen erkennen, wordt Gods genade pas écht groot in onze ogen. 

 

   De rol van Gods wet bij ware bekering 

Comfort zegt dat Gods wet: 

• Ons toont hoe zwaar onze zonden zijn 

• Ons schuldbesef verdiept 

• Ons leidt tot waarachtig berouw 

En dan… 

• Openbaart God Zijn genade — niet als recht, maar als onvoorstelbaar geschenk. 

Dit maakt genade pas écht “amazing” — niet omdat Jezus je leven beter maakt, maar omdat Hij je 

redt van eeuwige ondergang. 

 

   Illustratie: De schuldenaar en de koning 

Comfort gebruikt een eenvoudig voorbeeld: 

• Stel, iemand scheldt je een kleine schuld van 10 euro kwijt — je zegt misschien “bedankt.” 

• Maar als iemand je een miljoen euro schuld kwijtscheldt — je zult hem aanbidden uit 

dankbaarheid! 

Zo werkt het met God: 

• Wie denkt weinig vergeving nodig te hebben, voelt weinig liefde voor God. 

• Wie beseft hoe groot zijn schuld is, zal Jezus hartstochtelijk liefhebben. 

(Lucas 7:47 — “Wie veel vergeven is, heeft veel lief.”) 

 

   Valse vrede vs. ware vergeving 

Comfort waarschuwt tegen valse zekerheid: 

• Iemand die tot Jezus komt zonder schuldbesef kan zich “vredig” voelen… maar is bedrogen. 

• Ware vrede komt pas na echte bekering en vergeving van zonde. 

Een oppervlakkig gebed zonder inzicht in zonde geeft valse hoop en een valse bekering. 

 

   Het ware evangelie maakt genade groot 

Comfort herhaalt: 

• Preek de wet. 



• Laat mensen hun zondigheid inzien. 

• Breng hen tot het kruis — daar vinden ze genade die echt wonderbaar is. 

 

Conclusie van hoofdstuk 5: 

• Genade is pas “amazing” als je je schuld kent. 

• Zonder overtuiging van zonde blijft het evangelie krachteloos en oppervlakkig. 

• Evangelisatie zonder Gods wet leidt tot valse bekeringen. 

• Gods wet en genade horen bij elkaar — pas dan wordt Jezus’ offer werkelijk kostbaar. 

 

  



Hier is de uitgebreide samenvatting van hoofdstuk 6 — "The Motive and the Result" (Het Motief en 

het Resultaat): 

 

Hoofdstuk 6: Het Motief en het Resultaat 

In dit hoofdstuk bespreekt Ray Comfort twee belangrijke vragen over evangelisatie: 

   Wat is het juiste motief om tot Jezus te komen? 

   Wat is het resultaat van ware bekering? 

 

   Het juiste motief: Vluchten van de toorn van God 

Comfort stelt dat het ware bijbelse motief om tot Jezus te komen niet geluk, vrede of succes is, maar: 

   Vluchten voor het komende oordeel. 

• Johannes de Doper zei tegen de farizeeën: 

“Wie heeft u laten weten dat u moet vluchten voor de komende toorn?” (Mattheüs 3:7) 

• De vroege predikers waarschuwden mensen voor het oordeel, waarna ze opriepen tot 

bekering. 

Dus: 

• De boodschap van het evangelie is: je hebt Gods vergeving nodig omdat je verloren bent. 

• Niet: “Kom tot Jezus want Hij zal je leven beter maken.” 

 

   Het gevaar van verkeerde motieven 

Comfort legt uit wat er gebeurt als je mensen tot Jezus trekt met beloften als: 

• “Hij geeft je vrede.” 

• “Hij helpt je je huwelijk te redden.” 

• “Hij maakt je gelukkig.” 

   Dan komen ze tot Jezus om zichzelf — uit eigenbelang. 

   Ze blijven ego-gericht en zien Jezus als middel tot een doel. 

Maar als de beloofde voordelen uitblijven (problemen, vervolging, lijden), vallen ze af. 

 

   Ware bekering leidt tot een veranderd leven 

Comfort benadrukt dat een echte bekeerling niet langer voor zichzelf leeft, maar: 

• Voor God 

• In gehoorzaamheid aan Zijn Woord 



• Uit liefde en dankbaarheid voor de redding 

Titus 2:14 zegt dat Jezus Zichzelf voor ons gaf om: 

“Ons te verlossen van alle ongerechtigheid en voor Zichzelf een eigen volk te reinigen, ijverig in goede 

werken.” 

Ware bekering brengt vruchten voort: 

• Heiligheid 

• Gerechtigheid 

• Liefde voor God en voor anderen 

 

   Evangelisatie moet het juiste motief aanspreken 

Comfort waarschuwt predikers en evangelisten: 

• Verkondig niet dat Jezus iemands problemen oplost. 

• Preek het komende oordeel en de noodzaak van redding. 

• Gebruik de wet om mensen hun zonde en schuld te laten zien. 

Dan zullen mensen Jezus aannemen: 

• Niet als hulpmiddel voor een beter leven 

• Maar als Redder van hun zonden 

 

   Het verschil tussen ware en valse bekeringen 

Comfort geeft voorbeelden: 

• Valse bekeerling: 

o Komt tot Jezus om persoonlijke voordelen. 

o Blijft leven in zonde of valt af bij problemen. 

• Ware bekeerling: 

o Komt tot Jezus uit berouw over zonde en vrees voor God. 

o Blijft Hem volgen, ook als het moeilijk wordt. 

 

   Jezus’ waarschuwing over het volgen van Hem 

Comfort wijst op Jezus’ eigen woorden: 

“Wie zijn kruis niet opneemt en Mij volgt, is Mij niet waardig.” (Mattheüs 10:38) 

Volgen van Jezus betekent: 



• Zelfverloochening 

• Leven in gehoorzaamheid 

• Bereid zijn te lijden voor Zijn naam 

 

Conclusie van hoofdstuk 6: 

• Het juiste motief om tot Jezus te komen is: ontkomen aan Gods toorn en vergeving van zonde 

ontvangen. 

• Wie Jezus zoekt om eigenbelang zal waarschijnlijk afvallen. 

• Ware bekering leidt altijd tot een veranderd leven — dat is het bewijs van redding. 

• Evangelisatie moet eerlijk, bijbels en gericht zijn op het juiste motief. 

 

  



Hier is de uitgebreide samenvatting van hoofdstuk 7 — "What Did Jesus Do?" (Wat Deed Jezus?): 

 

Hoofdstuk 7: Wat Deed Jezus? 

In dit hoofdstuk laat Ray Comfort zien hoe Jezus Zelf het evangelie bracht en hoe Hij omging met 

mensen. Zijn centrale vraag is: 

   Als wij de boodschap van het evangelie willen brengen, zouden we dat dan niet op dezelfde 

manier moeten doen als Jezus? 

 

   Jezus sprak eerlijk en confronterend 

Jezus presenteerde het evangelie niet als een aanbod voor een beter leven. 

Hij sprak juist vaak: 

• Over de ernst van zonde 

• Over het komende oordeel 

• Over het nodig hebben van bekering 

Bijvoorbeeld: 

• Tegen Nicodemus zei Jezus niet: 

“God heeft een prachtig plan voor je leven.” 

Maar: 

“Tenzij iemand wederom geboren wordt, kan hij het Koninkrijk van God niet zien.” (Johannes 3:3) 

 

   Jezus confronteerde de rijke jongeling 

De rijke jongeling vroeg wat hij moest doen om het eeuwige leven te beërven. 

• Jezus antwoordde hem niet met een aanbod van geluk of vrede. 

• Hij wees hem op de geboden en ontmaskerde zijn liefde voor geld. 

• Toen de jongeling wegliep, rende Jezus hem niet achterna om hem over te halen. 

Comfort concludeert: 

   Jezus was niet uit op “beslissingen” maar op echte bekeringen. 

 

   Jezus sprak vaak over oordeel, hel en bekering 

Jezus: 

• Waarschuwde herhaaldelijk voor de hel (meer dan wie dan ook in de Bijbel). 

• Zei dingen als: 

“Bekeert u, want het Koninkrijk der hemelen is nabijgekomen.” (Mattheüs 4:17) 

“Vreest Hem die, nadat Hij gedood heeft, macht heeft om in de hel te werpen.” (Lukas 12:5) 



Hij waarschuwde mensen niet uit haat, maar uit liefde. 

 

   Jezus gebruikte de wet om het hart te raken 

Comfort onderstreept opnieuw dat Jezus de wet gebruikte om mensen hun zonde te tonen. 

• Bij de Samaritaanse vrouw (Johannes 4) 

o Jezus bracht het gesprek op haar immorele levensstijl. 

o Daarna pas sprak Hij over levend water. 

• Bij de overspelige vrouw (Johannes 8) 

o Jezus veroordeelde haar niet, maar zei ook: 

“Ga heen en zondig niet meer.” 

 

   Jezus ging niet op zoek naar massa’s “beslissingen” 

Comfort benadrukt: 

• Jezus riep geen massa’s op om even snel een beslissing te nemen. 

• Hij zocht ware discipelen die bereid waren alles op te geven. 

• Hij zei zelfs dingen die mensen afstootten, zoals: 

“Wie zijn vader of moeder meer liefheeft dan Mij, is Mij niet waardig.” (Mattheüs 10:37) 

 

   Jezus waarschuwde tegen valse bekeringen 

Jezus vertelde de gelijkenis van de zaaier (Matth. 13) waarin Hij duidelijk maakte dat: 

• Sommige mensen het Woord met vreugde aannemen, maar later weer afvallen. 

• Anderen verstikken in zorgen of verleidingen. 

Jezus kende het gevaar van oppervlakkige reacties en was daar eerlijk over. 

 

   Jezus’ liefde was eerlijk, niet stroperig 

Comfort benadrukt: 

• Ware liefde spreekt waarheid. 

• Het is geen liefde als je mensen in hun zonde laat blijven. 

• Jezus waarschuwde, bestrafte en riep op tot bekering uit oprechte liefde voor zondaren. 

 

Conclusie van hoofdstuk 7: 



• Jezus predikte geen “prachtig plan” maar de waarheid over zonde, oordeel en redding. 

• Hij gebruikte de wet om mensen hun schuld te laten inzien. 

• Hij waarschuwde eerlijk voor de gevolgen van zonde. 

• Ware evangelisatie volgt het voorbeeld van Jezus: eerlijk, direct, liefdevol en zonder mensen 

te misleiden. 

 

  



Hier is de uitgebreide samenvatting van hoofdstuk 8 — "Raiders of the Contents of the Lost Ark" 

(Rovers van de Inhoud van de Verloren Ark): 

 

Hoofdstuk 8: Rovers van de Inhoud van de Verloren Ark 

In dit afsluitende hoofdstuk vergelijkt Ray Comfort de “moderne evangelist” met een rover die iets 

cruciaals wegneemt uit het evangelie: de inhoud van Gods wet en de kracht ervan. 

 

   De Ark des Verbonds als beeld 

• In het Oude Testament was de Ark het symbool van Gods tegenwoordigheid. 

• In de Ark lagen: 

o De stenen tafelen van de wet (de Tien Geboden) 

o De staf van Aäron 

o Het manna 

Comfort gebruikt dit beeld om te zeggen: 

   De wet van God (de geboden) hoort in het centrum van het evangelie. 

Wanneer we de wet uit het evangelie verwijderen, nemen we de kracht weg. 

 

   Wat gebeurt er als de wet ontbreekt? 

Als je het evangelie brengt zonder Gods wet: 

• Breng je mensen geen overtuiging van zonde. 

• Nodig je hen uit tot Jezus zonder dat ze weten waarvan ze gered moeten worden. 

• Ontstaat er oppervlakkige “bekering” — mensen die Jezus aannemen uit gewoonte, emotie 

of eigenbelang. 

Comfort noemt dit “het beroven van de Ark” — het wegnemen van Gods rechtvaardige eis uit de 

boodschap. 

 

   De wet is essentieel om genade te begrijpen 

Romeinen 7:7 zegt: 

“Ik zou de zonde niet hebben gekend dan door de wet.” 

Zonder wet: 

• Geen kennis van zonde. 

• Geen besef van schuld. 

• Geen besef van de noodzaak van genade. 



Daarom is de wet een onmisbaar deel van ware evangelisatie. 

 

   Het effect van wetloos evangeliseren 

Comfort noemt de tragische gevolgen: 

• Kerken vol mensen die nooit echt bekeerd zijn. 

• Christen-zijn als oppervlakkige levensstijl, zonder ware toewijding. 

• Evangelische campagnes waar 90% van de “beslissingen” later afvalt. 

Dit alles is het gevolg van een evangelie zonder wet, zonder schuld, zonder echte bekering. 

 

   Jezus’ vervulling van de wet 

Jezus heeft de wet niet afgeschaft, maar vervuld. 

• De wet blijft de standaard van Gods heiligheid. 

• Alleen in Christus kunnen we vrij zijn van de vloek van de wet, maar nooit van de 

rechtvaardige eisen ervan. 

 

   Evangelisten moeten de wet terugbrengen 

Comfort roept evangelisten op: 

• Stop met het “verkopen” van Jezus als oplossing voor je problemen. 

• Breng terug wat verloren is gegaan: 

o Overtuiging van zonde door Gods wet 

o De oproep tot bekering 

o De verkondiging van genade in Christus als antwoord op de schuld 

 

   De ware missie van de evangelist 

Comfort benadrukt: 

• Onze taak is niet om mensen zich goed te laten voelen. 

• We moeten zondaren wakker schudden voor hun eeuwige bestemming. 

• De Heilige Geest gebruikt de wet om harten te raken en mensen naar het kruis te leiden. 

 

Conclusie van hoofdstuk 8: 

• Het evangelie zonder Gods wet is krachteloos. 



• Evangelisten die de wet weglaten, beroven mensen van de kans op ware bekering. 

• Ware liefde voor zielen betekent eerlijk zijn over zonde, oordeel en genade. 

• Het is tijd dat de kerk de “inhoud van de Ark” — de wet — terugbrengt in haar boodschap. 

 

 


